
VESNICE ROKU 2015  ORANŽOVÁ STUHA
Obec Valy vyhrála v rámci soutěže Vesnice roku 2015 Oranžovou stuhu za spolupráci se zemědělskými subjekty v
krajském kole a postoupila do celostátního kola, kde bude reprezentovat Karlovarský kraj. V sobotu 8. 8. 2015
převzal starosta ocenění v obci Krásná.
Oranžová stuha je udělována za spolupráci zemědělských subjektů hospodařících v krajině se samosprávami.
Toto ocenění je zaměřeno také na hledání nových forem spolupráce při správě venkovského prostoru. Mezi
oblasti posuzovaných kritérií patří: péče o veřejná prostranství a kulturní krajinu, koncepční dokumenty a
společné projekty, místní produkty a jejich marketing.
Zemědělce v obci reprezentují zejména pánové Josef Jirušekrybář a Luboš Křížekzemědělec a také včelaři pan
Miroslav Votípka a Josef Bělík. Největší podíl spolupráce obce a zemědělského subjektu spočívá v odvozu
bioodpadu a jeho přetváření v zeminu, kterou používá obec k budování a údržbě veřejných prostranství. Tuto
službu nám poskytuje firma pana ing. Petra Potůčka z Lázní Kynžvart. V historii obce se rovněž objevují drobní
zemědělci, kteří se v minulosti zabývali především chovem ovcí, koz a jiného dobytka. V celostátním kole však
budeme mít větší konkurenci. Přesto jsme se nevzdali a vytvořili pro hodnotící komisi prezentaci, která by ji
mohla zaujmout a především ukázat, že podíl lidí, kteří májí zájem o dění v obci není zanedbatelný.
Komise stanovila svůj příjezd na začátek září a délka návštěvy měla trvat 2 hodiny. Protože komise pracuje jen ve
všední dny, znamenalo to , že si zastupitelé a účinkující budou muset vzít dovolenou. Navíc přesný termín nebyl
stanoven. Přesto přípravy začaly naplno. Důležité bylo sestavit program tak, aby navazoval, ukázal všechno a
přitom nepřesáhl 2 hodiny. Pak začal úklid a důkladné smýčení, všude kam komise přijde.
Sestavovala se prezentace, sháněly rekvizity a nacvičoval se program. Největší podíl práce ležel na paní Kakašové
a panu starostovi. Pomáhali i ostatní obyvatelé Valů. Paní Musilová sestavila choreografii ke krátkému tanečnímu
vystoupení na motivy Labutího jezera. Nacvičilo ho 10 žen a věřte, že si u toho užily spoustu zábavy. Sukýnky
ušila paní Hejlková, která tuto činnost musela vmáčknout mezi přípravu svojí zlaté svatby, legíny a trička si
posháněly účinkující samy a čelenky vyrobila MUDr. Hroudová. Paní Musilová nakonec o všechnu legraci přišla,

protože komise ohlásila svou návštěvu na termín její dlouho plánované dovolené. V den D bylo všechno na svých
místech. Panely s fotografiemi historie i současnosti Valů (sestavil Karel Glöckner) stály na terase, pohoštění a
videoprojektor s prezentací byly připravené v klubovně, zastupitelé na Obecním úřadě a účinkující na svých
místech.
Zastupitelé v oranžových polokošilích (barvy stuhy) přivítali komisi a všichni společně nastoupili do
připravených veteránů, ve kterých projížděli vesnicí. První zastávka byla v roubence u Kocourků. V kuchyni
smažila paní Eva Maliníková lívance. Při jejich konzumaci byla komise seznámena paní Janou Henzlovou s
výrobou marmelád bez konzervantů a zároveň některé z nich ochutnala. Pan Kocourek při tom povyprávěl něco
málo z historie roubenky. Komise přejela do rybářství k panu Jiruškovi. Ten ukázal svou provozovnu, v krátkosti
řekl něco o své práci a všechny pozval na ochutnávku uzených ryb.
Po projížďce vesnicí začal konečně program na hřišti. Tomáš Podzimek, Petr Matoušek a Radek Pavlina zahráli a
zazpívali písničku složenou Tomášem v předvečer akce jen pro tento den. Z Mariánských Lázní přijely
pokračování na str. 3

VÍCEÚČELOVÉ
HŘIŠTĚ JE

OTEVŘENO PRO
VŠECHNY

Zhruba dva měsíce je
otevřeno nové víceúčelové
hřiště. Je k dispozici všem a
zadarmo. Pokud si budete
chtít zahrát tenis, volejbal,
nohejbal, košíkovou nebo
házenou, domluvte si na
Obecním úřadu, termín a
další náležitosti. Nutností je
mít na nohou obuv určenou
do hal, aby neobarvila nový
povrch. Bude nás těšit, když
hřiště bude sloužit svému
účelu a všem.

Čtvrtletník obecního úřadu ve Valech, číslo 22, pod reg. zn. E 19845 dne: 19.9.2015

VALÁČEK NOTUJE
Pěvecký
soubor
"Valáček"
zahájil svoji
činnost
první pátek

v září. Přihlášeno je 12 členů.
Scházejí se každý pátek v 16
hodin pod vedením Andrey
Kakašové a Jany Svozilové.
Začínají zvolna, ale pokud
vydrží, můžeme se na Vánoce
těšit na první vystoupení.

MALÍ RYBÁŘI
Rybářský
kroužek pod
vedením
pánů Quido
Vlka a
Tomáše

Marvala rovněž zahájil svou
činnost. Schází se jednou za
čtrnáct dní a jeho činnost je
zaměřena na rybolov a
všechno, co k němu patří,
znalost přírody, rybolovných
technik, druhů ryb a rovněž
samotný pobyt v přírodě u
vody.



ZAJIŠTĚNÍ ÚVĚRU OD KB A. S.
Zastupitelstvo obce pověřilo starostu obce,
aby oslovil Komerční Banku a.s. z důvodů
zajištění probíhajících projektů v souvislosti s
nutností tyto projekty předfinancovat.
Komerční banka nabídla poskytnutí
krátkodobého a střednědobého úvěru v
celkové výši 5 000 000mil. Kč. Náklady na
krátkodobý úvěr, který by měl být splacen do
20.12.2015 jsou 3.112,Kč. Náklady na
střednědobý úvěr, u kterého je splatnost do
20.12.2019 jsou v celkové výši 34 410,Kč..
Zastupitelstvo obce Valy schválilo uzavření
smlouvy o poskytnutí krátkodobého úvěru ve
výši 1.292.000,Kč mezi obcí Valy a Komerční
bankou a. s. a uzavření smlouvy o poskytnutí
střednědobého úvěru ve výši 3.708.000,Kč
mezi Obcí Valy a Komerční bankou a. s. se
splatností do splatnost do 31.5.2016.

ÚZEMNÍ PLÁN
Zastupitelé byli informováni o současném
stavu prací na Územním plánu obce Valy. Na
pokyny pořizovatele tj. MÚ Mariánské Lázně
 Stavebního odboru zpracovává poslední
pokyny Ing. Arch. Alena Kasková.
Zpracování je již v závěrečné fázi a tak
můžeme doufat, že platný "Územní plán obce
Valy" bude vydán v nejbližší době.

ZPRACOVÁNÍ BIOODPADU
Obec od nového roku zajišťuje svoz
biologického odpadu, který je možné dále
zpracovávat. Protože nabídka dosavadní
svozové společnosti nebyla výhodná, obrátil
se starosta na zemědělce Ing. Potůčka a
dojednal s ním zpracování biologického
odpadu rostlinného původu produkovaném v
obci Valy na pozemku obce. Zpracovaný
materiál pak bude zpět vpravován do půdy
na pozemcích v katastru obce Valy. ZO
smlouvu schválilo.
Zároveň byla odsouhlasena obecně závazná
vyhláška obce Valy č. 1/2015 o stanovení
systému shromažďování, sběru, přepravy,
třídění, využívání a odstraňování
komunálních odpadů a nakládání se
stavebním odpadem na území obce Valy.

ROZHLAS
Zastupitelstvo projednalo na svém
zasedání možnost pořízení místního
rozhlasu. Předběžné náklady na pořízení
se pohybují okolo 1,6 mil. Kč. I v případě

dotace, kde by obec nezaplatila celou
částku, jsou náklady na pořízení vysoké.
Zastupitelstvo bude hledat jinou cestu,
jak doručit důležité zprávy občanům i
bez rozhlasu. Jednou z cest je i zasílání
SMS zpráv.

PŘENESENÍ PRAVOMOCI
Dalším bodem, kterým se zastupitelstvo
zabývalo  bylo přenesení pravomoci
Zastupitelstva obce na Obecní úřad Valy.
Důvodem jsou akce pro veřejnost, které
se protáhnou do nočních hodin.
Pořadatelé musí mít souhlas ZO o
povolení překročení hodiny nočního
klidu, kde je uvedeno v kolik má být
zábava ukončena. V současnosti toto
povolení bude vydávat OÚ a jen na akce
pro veřejnost.

INFORMACE O PROBÍHAJÍCÍCH

STAVBÁCH
Zastupitelé byli průběžně informováni o
probíhajících stavbách v obci Valy. Na
dětském hřišti bylo vybudováno hřiště na
pétanque a umístěny nové hrací prvky (
lanová pyramida a hrad se skluzavkou). Byly
provedeny práce na zateplení budovy OÚ a
zahájeny výkopové práce související s
rekonstrukcí komunikace v ulici V Lukách.
V rámci zateplení půdy odsouhlasili
zastupitelé obce i výstavbu pochozí podlahy,
aby se na půdu mohly dát skříně, do kterých
se přesune majetek obce a „Centra“. Uvolnilo
by se místo ve spisovně, které potřebuje OÚ
pro vlastní využití. Náklady jsou asi 70.000,
Kč. Původní návrh byl na zateplení bez
pochozí podlahy.
Víceúčelové hřiště – stavba je dokončena a
byla předána 2 měsíce před plánovaným
termínem.
Komunikace V Lukách – stavba byla
dokončena a 29.9.2015 bude předána obci.

DRESY PRO REPREZENTANTY

OBCE VALY
Se spolkem Z. s. Centrum pro volný čas bude
jednáno o zakoupení dresů pro sportovce,
kteří reprezentují Valy při různých
sportovních aktivitách.

PROVOZ NA VÍCEÚČELOVÉM HŘIŠTI
Víceúčelové hřiště bylo slavnostně otevřeno
27. 6. 2015 před nohejbalovým turnajem.( viz
obr.č.4, str. 4) Byl vyvěšen Provozní řád
hřiště. Bezplatné zapůjčení hřiště ke
sportovním a rekreačním aktivitám občanů je
možné pouze po rezervaci na Obecním úřadě.

NEVHODNÉ PARKOVÁNÍ
V ulici Na Stráni dochází k nevhodnému
parkování na komunikaci před domem
Hančinových. Jde o velmi úzkou komunikaci
s obousměrným provozem a při parkování
aut na silnici je problém projet. Na základě
podnětů od dalších občanů byl požádán
starosta o sepsání dopisu majitelům
parkovaných aut. Situaci by také mohl řešit
jednosměrný provoz v ulici.

VÝJEZD U HOSPODY
Vjezd do obytné zóny u restaurace U Březího
vlka je velmi úzký a je problém při míjení aut
v obou směrech. Bylo by vhodné vjezd
rozšířit. Starosta zahájí jednání s panem
Tlačilem na dopravním odboru MěÚ
Mariánské Lázně.

PŘIPRAVOVANÉ PROJEKTY
Je třeba začít připravovat projekty plánované
do dalších let. Jedná se především o
rekonstrukci bývalé „Bažantnice“,
vybudování parku se cvičícími prvky nejen
pro seniory a vybudování záchytných
rybníčků s možností vybudování obecních
sádek.

ODVODNĚNÍ ZELENÉ ULICE
Starosta informoval přítomné, že kvůli
realizaci projektu odvodnění Zelené ulice
bude třeba zajistit vykoupení pozemků ze
zemědělského půdního fondu. Jedná se o
pozemky, na kterých budou vybudovány
svody do potoka.

INFORMACE O PROJEKTU

PŘÍHRANIČNÍ SPOLUPRÁCE CÍL 3
Starosta informoval přítomné o
dokončení projektu a umístění altánu s
informační tabul, který je umístěn od
zahrádek k hájovně směrem na
Mariánské Lázně. Vzniklo tak pěkné
místo pro posezení při vycházkách.

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

obr.č.1  starosta obce Valy p. Vlk přebírá oranžovou stuhu obr.č.2  Obecní úřad



TŘETÍ ROČNÍK TURNAJE V NOHEJBALU O POHÁR STAROSTY OBCE VALY
Přes nepřízeň počasí si přijelo zahrát nohejbal, tak jak tomu bylo i v minulém roce, sedm
tříčlených mužstev. Turnaj byl zahájen slavnostním otevřením nového víceúčelového hřiště,
které obec zbudovala v rámci společného projektu dobrovolného svazku obcí
Mariánskolázeňsko z Regionálního operačního programu Severozápad, prioritní osa  2
Integrovaná podpora místního rozvoje, oblast podpory  2.2 Investice pro zlepšení fyzické
infrastruktury. Pásku slavnostně přestřihli pánové Daniel Nejedlý, Tomáš Podzimek a
starosta obce Quido Vlk. Hned poté proběhlo losování turnaje a mužstva byla rozdělana do
dvou skupin. Ze skupin postoupily do semifinále týmy Klacíkova, "A" Týmu, Bojleru a
Polda. V deštivém počasí prošli turnajem bez porážky hráči Klacíkova, kteří si přijeli zahrát
jen pro zábavu, bez nároku na umístění (hrají nohejbal závodně). Soupeřem ve finale byl
Klacíkovu tým Polda, který se i po jedné porážce stal celkovým vítězem turnaje. Druzí
skončili borci z Bojleru a na třetím místě hráči "A" Týmu. Po ukončení turnaje následovalo
několik zápasů pro pobavení, jak samotných hráčů, tak i diváků. Všem díky a v roce 2016
při IV. ročníku na viděnou.

Pokračování ze str. 1
mažoretky a předvedly moc pěkné vystoupení. Své tanečky
ukázaly i děvčata z folklorního souboru v Mar. Lázních. Pan
starosta Quido Vlk měl krátkou prezentaci o životě v obci,
kulturních a sportovních akcích. Pak příšly na řadu " Labutě"
v podání místních ženseniorek. Zpěvem diváky potěšily i
paní Andrea Kakašová s Janou Svozilovou za doprovodu
kytar pánů Radka Pavliny a Míry Kakaše. Obyvatelkám
penzionu z Lázní Kynžvartu se zalíbily natolik, že ani
nechtěly odjet domů.
Diváci , kteří se přišli podívat, si kromě vystoupení mohli
prohlédnout zvířátka v ohrádkách, zapůjčené pány Lubošem
Křížkem a Jiřím Fariničem, ukázku výcviku psů
kynologického klubu u Mar. Lázních, ukázku práce včelařů (
pana Bělíka a pana Votípky), lovecké trofeje místních
myslivců a výrobu zeminy z bioodpadu předvedenou
technikou pana ing. Petra Potůčka. Všichni se mohli posilnit
gulášem z kance, kterého daroval pan Jiří Podzimek.(Guláš
vařil pan David Havránek a Roman Opava). Zapíjelo se
pivem a jako zákusek upekly valské ženy koláče.
A i kdybychom se v celostátním kole neumístili, užili jsme si

všichni pěkný den.
Vedení obce velmi oceňuje pomoc občanů a jejich účast na
akci. Děkuje všem, kteří se podíleli bez nároku na odměnu na
přípravě akce a všem účinkujícím za jejich čas a úsilí.
Děkujeme i všem sponzorům.

V roubence u Kocourků

Andrea Kakašová, Jana Svozilová

Komise na sádkách u Jirušků

Radek Pavlina, Tomáš Podzimek, Petr Matoušek



obr.č.4 zleva Tomáš Podzimek, Quido Vlk, Daniel Nejedlý

Noc pokladu pro děti
1. července 2015 v 18 hodin začal pro děti do 15 let dobrodružný večer „Noc pokladu“.
Kromě toho, že budou hledat poklad, děti nevěděly, co je čeká. Na hřišti byl připraven velký
stan, a před klubovnu byly vyneseny stoly.

Začalo se, jak jinak, přípravou večeře. Na programu byl buřtguláš. Větší děti škrabaly
brambory, loupaly a krájely cibuli a ti malí pak pod dozozem rodičů a pedagogů krájeli na
kousky brambory a buřty. Dospělí obsluhovali nad ohništěm kotlík. Starší děti mohly míchat.
A zatímco se guláš vařil, měřily děti své síly v přetahované lanem a chůzi na chůdách.
Opozdilci si připravovali spaní ve stanu.
Konečně byla hotová večeře. Děti posedaly ke stolům, aby snědly, co si navařily. A o tom , že
navařily dobře, svědčily prázdné talíře.
Než se dostatečně setmělo, otřásal se stan smíchem a pošťuchováním dětí, jak si hledaly
pohodlnější spaní a jak se přemisťovaly ke svým kamarádům.
Za šera se vydaly na cestu ty nejmenší děti s rodiči. Stezka vedla po louce za potokem. Světlo
loučí lákalo děti, jako bludičky pocestné a ukazovalo směr k pokladu. Za prvními keři z křoví
s vyděšeným křikem vylétl papoušek. Uklidnil se, když uviděl děti a hned jim chtěl být
nápomocen. Děti už tak klidné nebyly, pořádně je vylekal. On ale za to slíbil, že jim poví
kudy k pokladu. Pošeptal jim, že když prolezou kouzelným tunelem, cesta se jim sama
ukáže. A opravdu. Cestička se dál klikatila mezi keři, loukou plnou cvrčků a světlušek, kde
uprostřed plakala Bílá paní.
Rozsypaly se jí totiž perly. No kdo by neplakal? Dětem jí bylo líto, tak perly pomohly
sesbírat. Dostaly za to radu kudy dál. Cesta vysekaná v trávě po ramena se stáčela k potoku.
Jako Mařenka s Jeníčkem, když uviděly světýlko, rozběhly se i naše děti za světlem. Mezi
keři ve svitu louče tam bloudil roztržitý trpaslík.
"Děti, neviděly jste tu někde poklad?" oslovil příchozí. " Někam jsem ho uklidil, aby nebyl
každému na očích a teď ho nemůžu najít." Co zbylo dětem než trpaslíkovi pomoci. Truhla s
pokladem ležela zastrčená v houští, ale když ji děti otevřely, vylila se ven kouzelná záře. Za
to , že trpaslíkovi pomohly, mohly si děti vzít jednu věc na památku.
Starší děti vycházely až za úplné tmy.Cesta byla opravdu strašidelná, ale i tak ji prošly
všechny.
Večer ve stanu si pak měly co povídat a neměly chutě na další výlety.
Ráno všichni posnídali vejce míchaná v kotlíku nad ohněm nebo koblihy a nebo obojí.
Děkujeme učitelkám, paní Hurajčíkové, paní Medalové a paní Smetákové za jejich čas a
trpělivost při pedagogickém dozoru, a všem pořadatelům, kteří se uvolili věnovat svůj čas
dětem na této akci .

obr.č. 3  lanová pyramida na dětském hřišti

Vaření guláše

zz.. ss.. CCEENNTTRRUUMM PPRROO VVOOLLNNÝÝ ČČAASS



Na prázdniny s pohádkou
Na prázdniny s pohádkou. Pořadatelé sebou museli pěkně hodit , protože v sobotu
27.6.2015 je čekaly tři akce. Stan byl postavený u víceúčelového hřiště, kde se od rána
konal turnaj v nohejbalu, tak bylo nejjednodušší po ukončení turnaje sehnat deset
mužských, každý popadl jednu tyč postaveného stanu a přenesli ho ke klubovně
(obr.č. 1). Tam už se oblékali pořadatelé do masek a přesunuli se každý na své
stanoviště. (Samozřejmě zadem, aby nepřipravili děti o překvapení. Jen doktorka
(paní Zdena Medalová) a sestřička (paní Andrea Kakašová) měly svůj zdravotní
stánek na hřišti , tak mohly jít přes hřiště. V rámci pitného řežimu malých účastníků
rozdávaly pití a ovoce dětem na cestu (obr.č.2). Taky myslivec ( paní Pavla
Sedláková) měl trofeje rozložené hned u startu. Paní Pavla si letos připravila pro děti
moc hezké a zábavné hádanky (obr.č.3). Dalším stanovištěm byli bába s dědkem z
perníkové chaloupky (paní Jiřina Musilová a Marie Vávrová). Chaloupka byla
vyrobena s láskou a péčí a s opravdovou hořící pecí, na které spal černý kocour.
(obr.č.4). Od nich vedla cesta k hloupému
Honzovi a bláznivé Mariánce (pan Radek Pavlina a paní Marie Stretzová (obr.č.5).
Za splněný úkol věnoval Honza dětem buchtu od mámy( buchty pekly valské ženy).
O kousek dál vládl Krakonoš (Kuba Křížek) děti v jeho lese vybíraly věci, které tam
nepatřily. To se jim docela dařilo a z toho je vidět, že jsou dobře vychované a
nenechávají v lesích odpadky, protože dobře ví, že tam nepatří. Na konci lesa měl
jeskyni strašlivý loupežník Rumcajs a jeho žena Manka ( manželé Smetákov) U nich
si děti vysloužily odměnu fyzickou dovednostímusely přejít kus cesty po kládě. U
studny narazily na Popelku (Lucka Horníkováobr.č.8)a pomohly jí přebírat hrách. U
rybníka Prskavcových čekal pirát(pan Mirek Kakaš  obr.č.6) a kolem něj prošel jen
ten, kdo vylovil z truhly udicí poklad. Další pirát pak děti převezl přes rybník.
Poslední úkol je čekal u vodníků (pánové Tomáš Podzimek a Petr Matoušek), kteří
rozpustile tancovali kolem kádě a dětem dávali záludné otázky ohledně vodních
živočichů. Děti si mimo sladké odměny mohly prohlédnout rybu, kterou některé v
životě neviděly, a to jesetera. Toho i s ostatními rybami v kádi zapůjčil pan Jirušek.
A to byl konec cesty.
Jak děti, tak i pořadatelé si celý den parádně užili. A zatímco děti měly po akci
volno, pořadatelé se převlékli a běželi se připravovat na další akci. Děkujeme za
dary všem sponzorům a všem, kdo se na akci podíleli svou prací.
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Bigbít pro Libora
26.7. od 20 hodin patřilo dětské hřiště
hudebním skupinám Babaděd a Kocovině a
všem, kdo přišli vzpomenout na kamaráda,
hudebníka Libora Laffara.

Struny na terase
Třetího ročníku Struny na terase, který se konal v sobotu 11.července, se účastnili mimo místních
interpretů i hosté Láďa Krovina z Prahy a skupina Frída z Plzně. Moderování se ujala paní Jana
Svozilová z Hranic. Tomáš Podzimek, Petr Matoušek a Radek Pavlina zahráli na úvod hymnu
Strun, kterou se stala písnička Radka Pavliny s textem paní Blaženy Benešové „Jak ten čas letí“. Po
jejich vystoupení se vystřídali ostatní hudebníci: Radek Barcaba, manželé Kakašovi, manželé
Psotkovi, Jana Svozilová, Standa Horna, Béďa Kočandrle a výše zmínění hosté. Zvučil Jarda
Koudelka z Víchové u Jilemnice v Krkonoších.

Rozloučení s prázdninami ( pátek 28.8.)
Rozloučení s prázdninamiLetní kino. Přesně v 15 hodin,
kdy 28.8.2015 začínalo Loučení s prázdninami, začalo
pršet. Protože děti už byly většinou ve stanu, nikomu to
zas tak moc nevadilo. Nakonec déšť dětem málokdy vadí.
A v tomhle případě se, jak malování triček, tak malování
na obličej, odbývalo pod střechou. Obličeje dětem zdobily
Veronika Nejedlá a Yvona Marvalová. A děti spořádaně
stály ve frontě na malování obličeje, protože moc stály o to,
vypadat jako kočičky, tygříci, motýlci, Spidermani, víly a
jiné příšery. Trika si taky stihly namalovat, ale letos jim
dost pomáhaly maminky. Paní Musilová, jako loni,
prodávala trička a paní Vávrová zažehlovala. Hotová trika
si děti hned oblékly a když pak začalo kino, vypadalo to v
promítacím stanu, jako na maškarním bále. Děti shlédly
nádhernou pohádku Tři Bratři režiséra Jana Svěráka s
laskavým humorem a snadno zapamatovatelnými
písničkami Zdeňka Svěráka a Jana Uhlíře. K filmu děti
dostaly popcorn, protože tak se to patří a k večeři si
opekly buřty.

Valský klátilák  15. ročník
oslavil půlkulaté, patnácté výročí. Rozhodně se už nedá považovat
za malou akci, protože se na startu sešlo 81 dospělých a 56
dětských závodníků. Pája Sýkorová, Lucka Horníková a Keny
měli co dělat, aby nápor závodníků zvládli zapsat a odstartovat.
První vybíhali v10 hodin z dětského hřiště a fáborky je vedly do
skruže pod tratí z Mariánských Lázní na Cheb. Tuto překážku
všichni bravurně zvládli a běželi dál lesem směrem ke Králi
smrků, kde na stanovišti čekali manželé Hroudovi s granáty.

Každý závodník měl 5 granátů a podle kategorií se strefovali do
různě vzdálených cílů. Na dalším stanovišti museli zvládnout
střelbu ze vzduchovky pod dohledem Jirky Podzimka, Vlasty
Votípky a Karolíny Votípkové. Celá trasa měla 7,5 km.
Hodnotila se rychlost a počet zasažených cílů. V kategorii, dětí
vyhrály všechny, ale na poháry dosáhli první tři: Adélka
Hrdonková s časem po započtení trestných bodů 53,41min.

hod granátem

střelba ze vzduchovky pokračování na str.8



obsadila třetí místo, Jiří Roll s časem 52,19 min. byl druhý a
první se umístil Adam Fajt s časem 48,10min., který předběhl 60
dospělých účastníků.
V kategorii žen stanuly na třetím místě Eliška Chadimová s
časem 52,10min, na druhém Marta Halamová (51,37 min) a na
prvním Kamila Drahokoupilová za 48,27min.
Časy mužů byly výrazně lepší. Zřejmě je hnala vidina plných
soudků Chodovaru. Třetí se umístil Tomáš Podzimek s
krásným časem 32,22min, druhý byl Michal Štefec skoro o
minutu lepší (31,27 min.) a na první místo se vyšplhal David
Špindler s časem 30,10 min., který do nedávna běhal
profesionálně. Za své úspěchy si kromě pohárů odnesli
závodníci na prvních třech místech kromě pohárů i věcné dary
z nichž každoročně první umístěný obdrží 50ti litrový soudek
třináctistupňového Chodovaru , druhý 20ti litrový soudek třetí
l0 litrů Chodovaru. Cenu dostali i nejmladší závodník Jiřík

Filipčík a nejstarší pan Rudolf Rybníček. A cenu útěchy si jako každý rok odčekali Vítek Barcaba s Martinem Faměrou. Večer zábava
pokračovala v klidnějším duchu – zpívanou s kytarami.

nahoře: skruž dole: předávání ceny nejstaršímu účastníkovi

KNIHOVNA VE VALECH Otevřena každý pátek od 1 6 hod.

AKCE PRO ŠIKOVNÉ RUCE: v měsících říjnu a listopadu, každý pátek od 1 6
hod., vyrábíme ozdoby na Vánoční strom. Děti, přijďte nám pomoci!

závodníci  kategorie dětí



Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek. Poslední korekturu provedl starosta ve
spolupráci s Tomášem Podzimkem. Sestavili : J. Vlková. Příspěvky můžete posílat na emailovou adresu: valskenovinky@seznam.cz nebo do
schránky na Obecní úřad Valy – označit obálku: „Valské novinky – Jana Vlková"

PŘIPRAVUJEME
9.10. ( PÁTEK) – DEN SENIORŮ V 18 HOD – BŘEZÍ VLK

17.10. ( SOBOTA) – HAVELSKÉ POSVÍCENÍ VE 20 HOD ( BŘEZÍ VLK)
28.11. ( SOBOTA) ADVENTNÍ VĚNCE VE 14. HOD. – OBECNÍ ÚŘAD

29.11.( NEDĚLE) – ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU V 17. HOD ( ZDOBENÍ V 16 HOD) DĚTSKÉ

HŘIŠTĚ
Všechny akce pořádá s.z. Centrum pro volný čas ve spolupráci s Obecním úřadem ve Valech

ČERVENÁ ŘEPA 
NALOŽENÁ

Řepu uvaříme, oloupeme, nakrájíme na
hranolky nebo na kolečka, podle velikosti
řepy, dáme do sklenic a zalijeme nálevem.
Dobře uzavřeme a sterilujeme 30 min. při
teplotě 100 °C
Nálev: 1 l octa, 3 l vody, 15 dkg cukru, 12 dkg
soli, křen, kmín, fenykl

SALÁT Z ČERVENÉ
ŘEPY

Červená řepa, celer, mrkev, kyselé zelené
jablko (např. Granny Smith), česnek,
petrželka zelená,

Zálivka: olivový olej, bílý vinný ocet (nebo
citronová šťáva), česnek, sůl.
Postup: Všechnu syrovou zeleninu a kyselé
jablko nastrouháme na hrubo. Poměr
zeleniny – červená řepa : celer : mrkev =
1:1:1/2.
Připravíme si zálivku: prolisovaný česnek
utřeme se solí, přidáme vinný ocet, mícháme,
až se sůl rozpustí, přidáme olivový olej a
vidličkou opět dobře promícháme. Poměr
vinný ocet : olivový olej = 1: 2–3 (na 1 PL octa
2–3 PL oleje). Zálivku přilijeme do mísy ke
všem ingrediencím a dobře promícháme.
Záměrně neuvádím přesná množství
jednotlivých surovin, v originále je tento salát
opravdu pikantní.V kombinaci s dobrým
chlebem a hustým bílým jogurtem se jedná o
sytý, ale lehký salát.

RECEPTY Z ČERVENÉ ŘEPY Inzerát:

PRODÁM
PARCELU
ve Valech

č. parcely: PKN 1 25/3
o výměře 904 m2 za

celkovou cenu
555 000,- Kč.
tel.+420 603 169 157




